
PRESIDIUM Woerden 

besluitenlijst vergadering  
 
 

Datum  woensdag 9 december 2020 van 20.01 tot 22.03 uur 

Aanwezig Marco Hollemans (voorzitter), Wout den Boer (STERK Woerden), Saskia van 

Altena (D66), Job van Meijeren (CDA), Jaap van der Does (LijstvanderDoes), 

Lenie van Leeuwen (LijstvanderDoes), Marieke van Noort (Progressief 

Woerden), Florian van Hout (VVD), Daphne van der Wind 

(ChristenUnie/SGP), Wilma de Mooij (WeDo/LHK), Hendrie van Assem 

(Inwonersbelangen), Reem Bakker (Woerden voor Democratie) en Victor 

Molkenboer (voorzitter raad) 

Mark Tobeas (griffier), Liesje Wanders (adjunct-griffier, verslag), Reinhild 

Freytag (raadsadviseur) en Sandra Verhoef (griffiemedewerker) 

Afwezig Monique Verheyen (Partij Verheyen) 

1. Opening en mededelingen 

• De voorzitter opent de vergadering om 20:01 uur in Teams; 

• Mevrouw Van Leeuwen schuift extra aan namens LijstvanderDoes; 

• De heer Brouwer wordt vervangen door mevrouw Van der Wind; 

• De agenda wordt conform vastgesteld. 

2. Vaststellen besluitenlijst 23 september 2020   

• Mevrouw van Leeuwen doet navraag naar de toezegging van de griffier op pagina 2 

over de e-mailadressen voor de raad. Dit wordt behandeld bij agendapunt 5.  

• Mevrouw van Leeuwen doet navraag naar meer hybride vormen van vergaderen. Dit 

wordt beantwoord bij agendapunt 3. 

• De heer Bakker doet navraag naar de conclusie over digitaal vergaderen. Dit wordt 

behandeld bij agendapunt 3. 

3. Vaststellen routekaart digitaal vergaderen 

• De adjunct-griffier geeft een toelichting op de routekaart en beantwoordt de vragen 

vanuit het presidium.  

• Verschillende deelnemers bedanken de griffie voor de routekaart. 

• Mevrouw Van Noort vraagt naar de reden dat overige commissies als de 

agendacommissie en het presidium ook in risiconiveau 1 nog digitaal vergaderen.  

o Antwoord: In de routekaart is de overweging gemaakt voor welke 

bijeenkomsten het meest noodzakelijk is om bij elkaar te komen. Vanuit de 

agendacommissie en de auditcommissie heeft de griffie geluiden gehoord dat 

het digitaal vergaderen goed bevalt en mogelijk ook na de coronacrisis 

voortgezet zal worden.  

• Verschillende deelnemers vragen naar de mogelijkheid om hybride te vergaderen.  

o Antwoord: De huidige ICT-faciliteiten laten het niet toe om hybride te 

vergaderen. Wanneer een bijeenkomst uitgezonden moet worden via de 

website, kan de stream alleen lopen vanuit de raadszaal of de 

commissiekamer óf vanuit Pexip. 

Besluit  

De besluitenlijst van 23 september 2020 wordt conform vastgesteld.  
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• Mevrouw Van Noort geeft aan dat in Den Haag ook gebruik wordt gemaakt van Pexip 

en daar wel hybride wordt vergaderd in commissieverband. De voorzitter vraagt de 

griffie hierover navraag te doen in Den Haag.  

• De heer Bakker vraagt of in de toekomst zal worden besloten dat raadsleden en 

fractieassistenten zich verplicht moeten laten vaccineren om deel te mogen nemen 

aan de bijeenkomsten van de raad.  

o Antwoord: Omdat het grootschalig vaccineren waarschijnlijk pas na de zomer 

zal plaatsvinden, is dit op dit moment nog geen onderwerp van discussie. Ook 

in de toekomst zal ieder raadslid haar of zijn democratische rol kunnen 

uitvoeren. 

• De heer Bakker vraagt wanneer we weer terug zullen gaan naar ‘normaal’. 

o Antwoord: Net als voor de routekaart van het kabinet geldt dat we terug gaan 

naar ‘normaal’ wanneer risiconiveau 1 niet meer van kracht is. Dat is 

waarschijnlijk pas als het vaccinatieplan is uitgerold of de dreiging van het 

virus op een andere manier is ingedamd.  

• De heer Van Meijeren vraagt of ook de fractievergaderingen in de routekaart kunnen 

worden opgenomen. 

o Antwoord: Voor de fractievergaderingen op maandagavond zijn andere 

faciliteiten nodig die vanuit het gemeentehuis worden georganiseerd. Zo zijn 

er voor alle fracties voldoende ruimtes nodig waar 1,5 meter gewaarborgd kan 

worden. Wanneer er versoepelingen worden aangekondigd vanuit het Rijk, zal 

de griffie contact zoeken met de bodedienst om hier een goede oplossing voor 

te zoeken. Bijvoorbeeld om de fracties om de week op het gemeentehuis en 

om de week digitaal te laten vergaderen.    

• De heer Van Meijeren stelt voor de routekaart in april opnieuw te agenderen in het 

presidium om te evalueren of deze naar wens is.  

• Verschillende deelnemers vragen de griffie het schriftelijk stemmen ook in te zetten 

bij toekomstige digitale raadsvergaderingen waar veel stemrondes zullen 

plaatsvinden.  

• Mevrouw De Mooij vraagt of het mogelijk is in Pexip, net als in Zoom of op sociale 

media, gebruik te maken van instemmende duimpjes. 

o Antwoord: Dit is in Pexip helaas niet mogelijk. Wel krijgen we binnenkort meer 

dan één gezichtje tegelijkertijd in beeld, waardoor meer interactie mogelijk is.  

4. Vaststellen griffieplan 2021 

• De griffier licht het griffieplan toe en beantwoordt de vragen vanuit het presidium. Hij 

benadrukt dat het griffieplan een dynamisch document is. De griffier licht een aantal 

hoogtepunten van 2020 en accenten voor 2021 toe. 

• Verschillende deelnemers complimenteren en bedanken de griffie met het werk van 

het afgelopen jaar. In het bijzonder wordt de raadscommunicatieadviseur bedankt 

voor haar inzet om inwoners en raad in contact te brengen.  

Besluit  

De routekaart voor digitaal vergaderen wordt conform vastgesteld.  

Daarnaast wordt afgesproken dat overige commissies (agendacommissie, 

auditcommissie en presidium) in risiconiveau 1 en lichter zelf een afweging mogen 

maken of ze digitaal (blijven) vergaderen.  

De routekaart wordt in april opnieuw besproken door het presidium.  
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• Mevrouw van Leeuwen vraagt of het griffieplan iedere vergadering van het presidium 

op de agenda zal staan.  

o Antwoord: hoewel het griffieplan een dynamisch document is, is het niet nodig 

het iedere vergadering opnieuw te bespreken. Later in de bespreking wordt 

afgesproken het griffieplan voor de vergadering van het presidium in juli 

opnieuw te agenderen.  

• Mevrouw Van Noort vraag om de doorzoekbaarheid van het RIS prioriteit te geven. 

De heer Van Hout en de heer Bakker sluiten daarbij aan.  

o Conclusie: dit zal worden aangepast in het griffieplan.  

• Mevrouw Van Noort vraagt hoe de griffie van plan is de kwaliteit van raadsvoorstellen 

te verbeteren.  

o Antwoord: de griffie stelt in overleg met de gemeentesecretaris en de 

directiesecretaris een plan op om de kwaliteit van raadsvoorstellen te 

verbeteren. Daarvoor zal waarschijnlijk een tijdelijke werkgroep worden 

opgezet waarin een aantal raadsleden, leden van de directie en 

‘hofleveranciers’ van raadsvoorstellen zitting zullen nemen. Daarnaast wordt 

gekeken of er ‘ambassadeurs’ van het verbeterplan kunnen worden 

aangesteld die collega’s helpen hun raadsvoorstellen te verbeteren.  

• Mevrouw Van Noort vraagt of het ook mogelijk is in het onderwijsprogramma het 

Kalsbeek College op te nemen.  

o Conclusie: dit wordt doorgegeven aan de raadscommunicatieadviseur.  

• Mevrouw Van Noort geeft aan dat binnen haar fractie ideeën zijn om inwoners nog 

meer te betrekken bij het raadswerk.  

o Conclusie: dit wordt doorgegeven aan de raadscommunicatieadviseur. 

• De heer Bakker geeft aan meer te willen vergaderen. 

• De heer Bakker vraagt of het mogelijk is de voorbereidingen van de verkiezingen 

eerder plaats te laten vinden, zodat een deel van de voorbereidingen niet wordt 

beïnvloed door stellingname in het teken van de verkiezingen.  

o Conclusie: dit wordt aangepast in het griffieplan.  

• De heer Den Boer complimenteert de griffie met het werk van 2020. 

• Mevrouw De Mooij bedankt de griffie en geeft aan uit te kijken naar het handboek met 

instrumenten voor de gemeenteraad.  

• Mevrouw van der Wind vraagt of de griffie het griffieplan naar eigen wijsheid en 

inzicht heeft opgesteld of dat dit op basis van een uitvraag tot stand is gekomen. 

o Antwoord: de griffie krijgt gedurende het jaar in gesprekken met de raad veel 

input voor het maken van nieuwe plannen. Die input heeft de griffie verwerkt 

in het griffieplan. Het is daarnaast aan het presidium om het plan vast te 

stellen en daarvoor ook aanvullende suggesties te doen.  

• Mevrouw Van Altena benadrukt dat de griffie dit jaar veel heeft bereikt ondanks 

corona. 

• Mevrouw Van Altena doet navraag naar de denktank die een aantal jaren is opgezet 

door de griffie. Met name de inzichten die de denktank kreeg op basis van de gang 

van zaken bij andere gemeenteraden mist zij.  

o Antwoord: de denktank is al een aantal jaar niet meer bij elkaar gekomen. Als 

het met name gaat om de lessen die getrokken konden worden bij andere 

gemeenteraden, stelt de griffier voor om, wanneer de maatregelen dat 

toelaten, werkbezoeken bij andere raden te organiseren.  

• De heer Van Hout is enthousiast over de passage over wisselwerking met 

gemeenschappelijke regelingen.  
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• De heer Molkenboer vraagt of het mogelijk is partijen aan te bieden voor het opstellen 

van hun kieslijst in samenwerking met het Periklesinstituut een politieke profielentest 

te laten maken.  

o Antwoord: het moet in ieder geval mogelijk zijn politieke partijen in contact te 

brengen met het Periklesinstituut voor een politieke stijlentest.  

• De heer Van Assem geeft aan graag meer direct contact via e-mail met inwoners te 

willen.  

o Antwoord: inwoners wordt gevraagd te mailen naar raadsleden@woerden.nl, 

zodat raadsleden en fractieassistenten berichten direct in hun eigen mailbox 

ontvangen, in plaats van ze bij de ingekomen stukken te moeten lezen.  

• De heer Van Assem benadrukt het belang van een goed proces rondom een 

eventuele kieswijzer.  

• Mevrouw Van Noort geeft aan het griffieplan in juli opnieuw te willen agenderen.  

5. Afsluiten pilot @raadwoerden.nl-mailadressen 

• De voorzitter, tevens deelnemer aan de pilot, stelt voor om voor de gehele raad 

@woerden.nl-mailadressen aan te schaffen.  

• Er wordt geconcludeerd dat het mailprobleem opgelost lijkt te zijn, zonder over te zijn 

gegaan op een @raadwoerden.nl-mailadres. Het probleem lijkt hierdoor minder 

urgent te zijn geworden.  

• Er wordt gevraagd naar de kosten van het implementeren van de nieuwe 

mailadressen. Deze kosten zullen 70 euro per gebruiker per jaar bedragen.  

• Er wordt geconcludeerd dat dit forse kosten zijn, maar het voor de profilering van de 

gemeenteraad goed is om allemaal met eenzelfde soort mailadres te mailen.  

6. Rondvraag 

• Mevrouw Van Leeuwen geeft aan vaker met stembrieven te willen stemmen. 

Verschillende deelnemers sluiten daarbij aan.  

• Mevrouw Van Leeuwen vraagt aandacht voor de vergoeding van fractieassistenten.  

• Mevrouw Van Altena geeft aan dat bijeenkomsten voor de raad (buiten Raad op 

Donderdag) steeds vaker voorafgaand aan een (fractie)vergadering om 19.00 uur 

worden georganiseerd. Voor raadsleden en fractieassistenten met jonge kinderen, 

drukke banen of andere verplichtingen is dit vaak niet haalbaar. De heer Van Assem 

sluit zich daarbij aan.  

o De griffier antwoordt dat in deze gevallen de afweging is gemaakt tussen een 

extra vergaderavond of een vroegere starttijd en daarbij voor het laatste is 

gekozen. In de toekomst zal de griffie de organisatie adviseren bijeenkomsten 

om 20.00 uur te laten beginnen en anders voor een andere avond te kiezen.  

• Mevrouw Van Altena uit haar zorgen over het aantal vrijwilligers op stembureaus 

tijdens de Tweede Kamerverkiezingen en vraagt of het mogelijk is raadsleden en 

Besluit  

Na de verkiezingen zal door het nieuwe presidium een besluit genomen worden over 

de implementatie van de @raadwoerden.nl-mailadressen. Het huidige presidium 

adviseert daarvoor wel om de mailadressen te gaan gebruiken.  

Besluit  

Het griffieplan 2021 wordt conform wijzigingen vastgesteld.  

mailto:raadsleden@woerden.nl
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fractieassistenten op te roepen zich op te geven als vrijwilliger. De heer Bakker sluit 

zich daarbij aan.  

o De heer Molkenboer antwoordt dit in het geval van de Tweede 

Kamerverkiezingen een goed plan te vinden en hierover contact te zullen 

zoeken met de organisatie van de verkiezingen.  

• De heer Van der Does geeft aan per 1 januari het fractievoorzitterschap over te 

dragen op mevrouw Van Leeuwen. Verschillende deelnemers bedanken hem voor 

zijn inzet en laten digitaal een bloemetje zien.  

• De heer Van der Does geeft aan dat met zijn vertrek als fractievoorzitter ook een 

nieuwe plaatsvervangend voorzitter van het presidium moet worden benoemd.  

7. Sluiting 

• De voorzitter sluit de vergadering om 22.03 uur. 

 


